



WEDNESDAY, 28 SEPTEMBER 2016 - WORKING SESSION 14

Tolerance and non-discrimination II, including ensuring equal opportunity for women and men in all spheres in life, including through implementation of the OSCE Action Plan for the Promotion of Gender Equality

La défense de l'égalité de droit Homme-Femme est un des axes de travail majeurs de l'International Civil Liberties Alliance.

C'est à ce propos que nous tenons à alerter les pays européens et l'Amérique de l'existence du document suivant qui constitue une grave menace pour les droits des femmes. Ce document s'appelle « Stratégie de l'Action Islamique Culturelle à l'Extérieur du Monde Musulman », il a été conçu et publié par l'ISESCO et officiellement adopté par l'Organisation de la Coopération Islamique au 9^{ème} Sommet islamique à Doha en 2000. Il est donc à noter que son contenu est mis en application depuis 16 ans dans nos pays.

Pour résumer brièvement ce document de 109 pages et dont vous trouverez un lien de téléchargement dans le texte complet de cette intervention, il établit une stratégie d'action commune à toutes les associations musulmanes présentes en Occident visant à constituer des implantations islamiques civilisationnellement distinctes refusant les valeurs occidentales de nos pays.

Ces implantations islamiques liées à la nation islamique (l'Oumma), qu'on pourrait qualifier de colonies vu le contenu du texte, ont la perspective de fonctionner selon les règles de la charia sur nos territoires et de, je cite, « vacciner » les enfants des communautés musulmanes contre, je cite, « l'invasion culturelle » qu'ils subissent quand ils sont exposés aux valeurs occidentales par l'éducation ou les médias.

Cette stratégie précise également que la mise en œuvre de ce programme sera effectuée par, je cite, « les centres culturels islamiques, les mosquées et les écoles islamiques », et ce, par le biais des expériences d'éducation parallèles et des cours d'arabe délivrés dans ces établissements.

Connaissant la teneur discriminatoire des règles de la charia vis-à-vis des droits des femmes, il paraît totalement illusoire d'arriver à défendre les droits des jeunes musulmanes dans nos pays tant qu'un tel programme d'action est en œuvre au sein de l'OSCE et continue à bénéficier du soutien actif des pays membres de l'OCI.

Recommandation :

L'International Civil Liberties Alliance recommande aux pays participants, cibles de cette stratégie, d'émettre une protestation auprès de l'OCI, d'envisager la fermeture des représentations de l'ISESCO et de constituer des commissions d'enquêtes visant à détecter les établissements qui appliquent cette stratégie sur leurs territoires respectifs afin de faire cesser leurs activités qui sont une atteinte directe aux droits et libertés de leurs citoyens et citoyennes.

English translation

The defense of equal rights Man-Woman is one of the major areas of work of the International Civil Liberties Alliance.

It is here that we would like to warn European countries and America of the existence of the following document, which constitutes a serious threat to women's rights. This document is called "Cultural Islamic Action Strategy Outside of the Muslim World"; it was designed and published by ISESCO and officially adopted by the Organization of Islamic Cooperation at the 9th Islamic Summit in Doha in 2000. Therefore, it has to be pointed out that its content has been implemented in our countries for the past 16 years.

To briefly summarize this document of 109 pages (and you will find a download link in the full text of this intervention), it establishes a common action strategy for all Muslim associations present in the West to create Islamic beachheads, separate through their civilization, that refuse the Western values of our countries.

These Islamic beachheads related to the Islamic nation (Ummah), which might be called colonies, given the content of the text, aim to operate under the rules of Sharia in our territories and, I quote, "vaccinate" the children of Muslim communities against, I quote, "cultural invasion" they undergo when exposed to Western values through education and the media.

This strategy also states that the implementation of this program will be conducted by, I quote, "the Islamic cultural centers, mosques and Islamic schools," and will happen through parallel educational experiences and courses of Arabic offered in these institutions.

Knowing the discriminatory content of the rules of Sharia vis-à-vis the rights of women, success in defending the rights of young Muslim women in our countries seems totally unrealistic, as long as such an action program is implemented within the OSCE region and continues to have the active support of OIC member countries.

Recommendation:

The International Civil Liberties Alliance recommends that participating countries, the targets of this strategy, issue a protest with the OIC, consider closing the representations of ISESCO, and establish commissions of inquiry aimed at identifying institutions applying this strategy in their respective territories, in order to stop activities that directly undermine the rights and freedoms of their citizens.

The Strategy for Cultural Action outside the Islamic World

<http://www.isesco.org.ma/wp-content/uploads/2015/05/StrategieExtVELR.pdf>